
شهرستانها   7دوشنبه 12  تیر   1402- 14 ذی الحجه 1444 - 3 جولای 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6024

محله اهراب یکی از محلات قدیمی و تاریخی 
شــهر تبریز بوده و بنای تاریخــی معروف به 
»کنسولگری سابق آلمان« یا »مدرسه سمیه« 
در این محله واقع شــده اســت، اما این بنای 
تاریخــی امروز بــه پاتوق معتــادان و کارتن 
خواب ها و... تبدیل شده است.وقتی به میدان 
اهراب می رســم، حدود ۵۰ نفر از اهالی محله 
را می بینــم که کنار یک ســاختمان متروکه 
با شیشــه های شکســته و دیوارنویسی شده 
به انتظار ایســتاده اند. روحانــی، مدیر یکی از 
مدارس این محله اســت که در تماســی با ما 
از وضعیــت ناگوار و اســفبار بنــای تاریخی 
کنســولگری آلمان و معضــلات اجتماعی آن 
برای دانش آموزان محله خبر داده بود و اکنون 
بعد از هماهنگی هایی با اهالی محله، قرار شده 
تــا از نزدیک، صحبت های مردم را بشــنویم.
وقتی وارد جمعیت می شــوم، خانم روحانی را 
در میان نگاه های پرسشــگر اهالی می بینم که 
با روی گشــاده از من می پرسد »شما خبرنگار 
هستید؟« بعد از دادن جواب مثبت، می پرسم: 

»چه کسی اول می تواند آغاز کند؟«.
همه اهالی حاضر بی تردید، نام خانم خان بابایی 
معروف به »خاله خانــم« محله را می برند که 
از ســال های قدیم در این محله ساکن بوده و 
تاریخ و اتفاقات افتاده در این ساختمان متروک 
را می داند. او نیز بلافاصله می گوید:» مشکل ما 
این است که این ساختمان تاریخی تبدیل به 
محلی برای تجمع کارتن خواب ها شده است. 
کوچه ما درســت در کنار این ساختمان قرار 
دارد و مــا برای رفت و آمد بــه کوچه و خانه 
خود باید حواسمان را شش دانگ جمع کنیم. 
حرف ما این اســت که اگر این بنا برای میراث 
فرهنگی است، اقدام به بازسازی کند و به جای 
این منظره نازیبا، یک گلفروشی و یا کتابخانه 
بســازد و اگر در دست شــهرداری است، این 
بنا را تخریب و تبدیــل به پارک کند. واقعا از 
اتفاقاتی که در این ساختمان متروک می افتد 
به تنگ آمده ایم.« وی می افزاید: دوم فروردین 
ماه امسال بود که پروژه مسیرگشایی در مقابل 

این ســاختمان آغاز شــد و این امر باعث شد 
تا حصارهــا و دیوارهای اطــراف بنا، تخریب 
شــود و اتفاقات افتاده در داخل ساختمان نیز 
آشکارا دیده شود.آقای عنقایی که از سال ۷۹ 
در این محل ســاکن اســت، درباره مشکلات 
این ســاختمان قدیمی متروک می گوید: این 
ســاختمان در ابتدا یک مدرسه دخترانه بود 
اما پس از انتقال مدرســه به جای دیگر، تا به 
امروز خالی از سکنه و متروک مانده و از همان 
دهه ۸۰ تاکنون نیز محلی برای تجمع معتادان 
شــده اســت. الان که دیوارهای ســاختمان 
برداشته شده، معتادان برای تامین مواد مخدر، 
تمامی آهن آلات و ستون های آهنی ساختمان 
را کنده اند و ســاختمان در معرض ریزش قرار 

دارد.
اختلاف شهرداری و میراث فرهنگی برای 

حصارکشی
وی ادامه می دهد: این ساختمان از نظر ایمنی 
در وضعیت خوبی قرار ندارد و ســتون هایش 
معلق هستند و برای بچه های محله که هر روز 
در کوچه بازی می کنند، خطرناک است اما هیچ 
کسی جوابگو نیست. پیش شهرداری رفتیم اما 
گفت که میراث فرهنگی اجازه حصارکشــی 
نمی دهــد. میراث فرهنگی هــم می گوید که 
کاری با شهرداری ندارد. اصلا شهرداری برای 
مسیرگشایی در جوار این ساختمان، مجوزی 
از میراث فرهنگی دریافت نکرده که الان برای 
حصارکشی مجدد طلب مجوز کند.وی تاکید 
می کند: ما تا به حــال نتیجه ای از پیگیری ها 
دریافت نکردیــم و الان می خواهیم در دعوای 
بین شــهرداری و میراث فرهنگی، یکی کوتاه 
بیاید و دیوارکشی کند تا امنیت اجتماعی در 
محله برقرار شود. این ساختمان به محلی برای 
تجمع معتادان شــده و پلیس نیز چندین بار 
آمده و معتادان را گرفته اســت؛ تمامی آن ها 
معروف و چهره شان نیز برای پلیس شناخته 
شده است.عنقایی می گوید: این ساختمان که 
درســت در قلب شــهر تبریز واقع شده، عملا 
بی صاحب مانده و صاحب ملک کنســولگری 

و ســاختمان متروک کنــار آن نیز بی خیال 
است.نظرات مختلفی در خصوص ماهیت این 
بنای قدیمــی وجود دارد و این گزارش در پی 
کشف حقیقت تاریخی آن نیست و مهمترین 
موضوع در این گزارش صرفا قرارگیری چنین 
ساختمان متروک مملو از زباله در کنار مراکز 

آموزشی و مسکونی است.
اوروش زاده، از دیگــر اهالی محله که به تایید 
اهالی، معلم تاریخ بازنشســته اســت نیز در 
خصوص ماهیت این ساختمان، می گوید: اینجا 
کنسولگری آلمان نیست. بر اساس تحقیقات 
آقای ســرابی اقدم، پاســاژ پردیس در محله 
تربیت تبریز، محل سفارت کنسولگری آلمان 
بود. این موزه گردان معروف تبریزی، سرایدار 
قدیمی پاســاژ را پیدا کرده تا واقعیت را بداند.
وی می افزاید: این ساختمان در ابتدا ساختمان 
»بریتیش کانســیل« بــود و آمــوزش زبان 
انگلیسی توســط مربیان انگلیسی زبان انجام 
می شــد و بعد از انقلاب اسلامی نیز تبدیل به 
دبیرستان دخترانه سمیه شد و پس از انتقال 
این مدرســه نیز در دهه ۷۰ تا به امروز خالی 

مانده است.
حتی پلیس هم به ستوه آمده است

وی می افزاید: حتی پلیس هم به ســتوه آمده 
اســت. هر روز کار ما زنــگ زدن به پلیس و 
دســتگیری کارتن خواب ها شــده اما روز بعد 
باز بــا همان منظره تکراری مواجه هســتیم. 
این معلم بازنشســته تاکیــد می گوید: وقتی 
که مــا نمی توانیم شــب ها با خیال آســوده 
بخوابیم، میراث فرهنگی کجاســت؟! جوانانی 
که نمی شناســیم، هر روز وارد این ساختمان 
می شوند. کودکان و دانش آموزان نیز کنجکاو 
هستند و اشــتیاق دارند که ببینند، در داخل 
ســاختمان چه خبر است. حسن فتح الله زاده 
کــه از دوران جنــگ تحمیلــی در این محل 
ساکن اســت، می گوید: آن زمان که شهرها را 
بمبــاران می کردند، زیرزمیــن خانه مان را باز 
می گذاشــتیم تا دانش آموزان مدرسه سمیه 
وارد پناهگاه شوند و از بمباران در امان بمانند.

وی با اشاره به پیگیری اهالی محله برای بهبود 
وضعیت این ســاختمان، می گوید: امیدی به 
بهبودی وضعیت نــدارم. تا به حال چهار نامه 
به شهرداری و میراث فرهنگی برده ام ولی هیچ 
ترتیب اثری داده نشــده اســت.وی می افزاید: 
برخی شــب ها، صدای دعوا و جاروجنجال از 
داخل ساختمان به گوش می رسد زیرا دزدانی 
که از محــلات دیگــر دزدی می کنند، اموال 
مسروقه را در این ســاختمان انبار کرده و بر 
سر تقســیم آن با یکدیگر دعوا می کنند. فتح 
الله زاده در خصوص گذشته این ساختمان نیز 
می گوید: این بنا، محل کنســولگری آلمان در 
دوران قبل از جنــگ جهانی دوم بود که پس 
از آن نیز »بریتیش کانســیل« در آن مستقر 
شد و حتی من نیز زبان انگلیسی در این محل 

خوانده بودم. 
گفتنی است بخشی از دیوار کنسولگری سابق 
آلمــان در تبریز، در روزهــای تعطیل نوروز و 
در جریان مسیرگشــایی برای یــک خیابان، 
در حالی تخریب شــد که این بنا در فهرست 
میراث ملی ایران ثبت شده است. وحید نواداد 
ـ معــاون میراث فرهنگی اســتان آذربایجان 
شرقی ـ در آن تاریخ در این باره به ایسنا گفت: 
محدوده ای که بنای ثبت شــده مدرسه سابق 
»ســمیه« یا کنسولگری ســابق آلمان در آن 
واقع شــده، در مسیرگشایی خیابان فلسطین 
جنوبی قرار گرفته اســت و شهرداری منطقه 
۴ تبریــز اقدامات عمرانی آن را انجام می دهد. 
تمام بناهــای ثبتی به شــهرداری ها و دیگر 
نهادها ابلاغ می شــوند و باید هرگونه اقدامی 
درباره این خانه ها و بناها با استعلام از میراث  
فرهنگی انجام شــود، اما درباره این بنای ثبت 
شده استعلامی از میراث فرهنگی گرفته نشده 
و عملیات عمرانی بدون هماهنگی با اداره کل 
میراث فرهنگی اســتان انجام شده است و ما 
بعدا متوجه شــدیم که بخشی از دیوار عرصه 

این بنای ثبتی تخریب شده است.
او اضافــه کرد: به محض این که از ماجرا مطلع 
شــدیم، یگان حفاظت از میراث  فرهنگی در 

منطقه حاضر شــد و گزارشی از آن تهیه کرد 
و به دنبال آن اخطاریه ای به شهرداری منطقه 
۴ تبریز ابلاغ و اعلام شد که این اقدام ممنوع 
است و نمی توان در عرصه بنای ثبتی مداخله و 
بخشی از آن را تخریب کرد. اختلاف دیدگاهی 
در این باره وجود دارد؛ شهرداری گمان می کند 
وقتی می گوییم بنایی ثبت شده است، منظور 
فقط ساختمان مرکزی اســت، در صورتی که 
تمام عرصــه ۶ هزار متــری و بناهای ملحق 
به آن ثبت هســتند و تفاوتی ندارد که دیوار 
داخلی باشــد یا بیرونی.نواداد درباره اقدامات 
بعدی میراث  فرهنگی اظهار کرد: در حقیقت 
وظیفه ذاتی میراث  فرهنگی حفاظت است؛ در 
این راستا هم اقدام قانونی در حال انجام است. 
باید ابتدا مراحل قانونی طی شود، اما نکته ای 
که وجود دارد این اســت که باید عرصه ثبتی 
به هر نحوی برگردانده شود. این که شهرداری 
اعلام کرده است که فقط می خواستند دیوار را 
جابه جا کنند، قابل قبول نیســت و در چنین 
حالتی هم بایــد مراحل مطالعاتی آن، انجام و 
مجوزهای لازم برای آن گرفته می شــد.معاون 
میراث فرهنگی آذربایجان شرقی با بیان این که 
این بنا به نام »مدرسه سمیه« و با شماره ثبت 
۳۳۲۸۰ در سال ۱۳۹۹ در فهرست آثار ملی، 
ثبت شده اســت، گفت: تا پیش از این اتفاق، 
مالکیت ایــن بنا با بخش خصوصــی بود. در 
گذشته نیز چندین بار بحث تملک آن مطرح 
شــد که حتی در جریان آن، میراث  فرهنگی 
برای مرمت ســاختمان ثبت شــده مدرسه و 
همچنین برای همکاری با ســرمایه گذار اعلام 
آمادگی کرد. این در حالی است که این روزها 
شــهرداری اذعان کرده بخشــی یا تمام این 
ساختمان را تملک کرده است، اما پرونده ای به 
ما ارائه نشده است و این که درباره بناهای ثبت 
شــده اجازه تفکیک مالکیت و تملک بخشی 
از بنا وجود ندارد و باید تمام بنا تملک شــود.
شهرداری تبریز نیز در پاسخ به این اظهارات، 
درخصوص جابه جایی دیوار کنسولگری سابق 
آلمــان به دلیل اصلاح قــوس از ۶ متر به ۲۴ 
متر توضیح و جوابیه صادر کرد.در متن جوابیه 
شــهرداری آمده است: اخیرا مطلبی در فضای 
مجازی با عنوان »تخریب دیوار کنســولگری 
آلمان در تبریز« منتشــر شــده است، که به 
اســتحضار همشــهریان، مدیــران محترم و 
رسانه ها می رساند، باتوجه به قرار گیری بخشی 
از دیــوار این خانه تاریخی در مسیرگشــایی 
فلسطین جنوبی، شــهرداری منطقه  خیابان 
چهار با حفظ بنای تاریخی و با هدف برجسته  
سازی این خانه و به دلیل اصلاح قوس ۶ متر 
به ۲۴ متر »تنها« بخشــی از دیوار محوطه را 
جابه جــا کرده که با لحــاظ اصلاح قوس، به 
شکل سابق، بازســازی و نهایتا هویت بخشی 
خواهد شــد. شهرداری تبریز افزوده است: این 
اقــدام، پس از تملک این بخش و با هماهنگی 
مالک این مجموعه صورت پذیرفته اســت که 
شهرداری نسبت به بازســازی مجدد تاریخی 
این بخش از دیوار مذکور همانند شــکل اولیه 
آن، نظارت و اهتمام جدی دارد.بر اســاس این 
گزارش؛ این بنای تاریخی از اواخر دهه ۷۰ تا 
به امروز بــه طور کامل تخلیه و متروک مانده 
است. این ســاختمان تاریخی پس از تخریب 
حصارهای اطراف آن )همزمان با اجرای پروژه 
مسیرگشایی شهرداری در جوار این ساختمان( 
به صورت آشکارا محل تردد معتادان و کارتن 
خواب ها شــده و مردم محله را به ستوه آورده 
است.مســائل اداری میان شهرداری و میراث 
فرهنگی بر ســر حصارکشــی باعث شــده تا 
آسایش مردم محله قدیمی اهراب سلب شود 
و دانش آموزان و کودکان محله نیز در معرض 
آســیب های اجتماعی قرار گیرند. امیدواریم با 
رفع این مشکلات آرامش دوباره به این بخش 

از شهر تبریز برگردد.

وقتیمردممحلهاهرابتبریزبهستوهمیآیند

تبدیل »کنسولگری سابق آلمان« در تبریز به پاتوق معتادان
دوره آموزشی ارزیابی اقتصادی طرحهاو پروژه های 

سرمایه گذاری، نصب و راه اندازی LTE ناحیه میدان 
فراهان شهر اراک

گروه شهرســتانها: جهت ارتقاء ســطح علمی کارکنان با پیگیری آموزش 
مخابرات منطقه مرکزی دوره آموزشــی ارزیابــی اقتصادی طرح ها و پروژه های 
سرمایه گذاری با هدف افزایش سودهی درآمد مخابرات برگزار شد. در این دوره 
تجزیه و تحلیل پروژه هاو  راهکارهای مناسب مالی و اقتصادی درشرکت ها بررسی 
و آموزش داده می شــود.. کارکنان سایر شهرستانها از طریق ویدئو کنفرانس در 
این دوره آموزشی شرکت دارند.به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه مرکزی 
، بنا به گزارش فوق زیر ساختهای همراه اول در میدان فراهان اراک توسعه یافت. 
با تلاش و پیگیریهای مدیر ارتباطات ســیار مخابرات منطقه مرکزی تکنولوژی 
سایت ۴G ناحیه میدان فراهان اراک نصب و راه اندازی شد و ساکنین منطقه از 

مزایای این ارتقاء تکنولوژی بهره مند شدند.

۴۱۷۵تنگندمبهصورتتضمینی
دراستانمرکزیخریداریشد

گروه شهرستانها: سرپرست تعاون روستایی استان مرکزی از خرید ۲۱۷۵ تن 
گندم تضمینی از کشــاورزان منطقه در شهرستان زرندیه و ۲۰۰۰ تن گندم از 
شــرکت کشت و صنعت زرخیز فصیح زرندیه و حمل و انتقال به سیلوها جهت 
نگهداری و ذخیره سازی خبر داد.محمد حسین بهاور بیان داشت : تاکنون میزان 
۴۱۷۵ تن گندم تضمینی از کشــاورزان زرندیه توسط شرکت تعاونی روستایی 
ازادی و ۲۰۰۰ تن از مزرعه فصیح در شهرســتان زرندیه خریداری شده است.  
در بازدید میدانی محمد حسین بهاور سرپرست تعاون روستایی استان مرکزی 
بــه همراه معاون فنی و بازرگانی ، رئیس اداره واحد حسابرســی و رئیس اداره 
بازرگانی مدیریت تعاون روســتایی استان مرکزی و رئیس اداره تعاون روستایی 
شهرســتان ساوه و مدیر جهاد کشاورزی شهرستان های ساوه و زرندیه از سایت 
تولید بذر اتحادیه تعاونی روستایی ساوه و وضعیت خرید گندم اتحادیه تعاونی 
روســتایی آزادی شهرستان زرندیه مسائل و مشکلات از نزدیک مورد ارزیابی و 
بررســی قرار گرفت.  سرپرست مدیریت تعاون روستایی استان مرکزی در ادامه 
این بازدید در نشست صمیمانه که با اعضای هیات مدیره اتحادیه تعاون روستایی 
شهرستان های ساوه و زرندیه برگزار گردید ، ضمن تقدیر از عملکرد اداره تعاون 
روستایی شهرستان های ساوه و زرندیه در راستای رفع برخی مشکلات و مسایل 
این شهرستانها اعم از سردخانه و سیلو و مرکز خرید تعاونی آزادی و همچنین 
تامیــن و جذب اعتبارات و اخذ تســهیلات لازم در زمینه تکمیل پروژه های در 
دســت اجرای تعاونی روستایی شهرستان های ســاوه و زرندیه قول مساعدت و 

همکاری دادند.

قراردادتولید۲۰۰کیلوواتبرقخورشیدیتوسط
تعاونروستاییشهرستانخمین

گروه شهرستانها: رئیس تعاون روستایی شهرستان خمین از انعقاد قرارداد تعاونی 
روستایی خمین با شرکت توانیر در راستای تولید نیروگاه برق خورشیدی با ظرفیت 
۲۰۰ کیلو وات ساعت در مجتمع انباری میوران خبر داد و گفت : در صورت فراهم 
شــدن مجوزهای لازم و اخذ تسهیلات این طرح با ســرمایه ۷میلیارد تومان در 
سالجاری اجرا و به بهره برداری میرسد.علی عبدی همچنین اجرای طرح تولید کود 
فسفات را از دیگر طرح های در دست اجرای تعاونی روستایی شهرستان خمین ذکر 
کرد و بیان داشــت : این طرح با مشارکت بخش خصوصی و شرکت دانش بنیان 
) بیوزر( در زمینه تولید ۵۲ نوع کودهای تولیدی مغذی و ریز مغذی انجام که در 
فازاول این طرح فقط کود فسفات ساده در مجتمع انباری میوران تولید میشود .وی 
همچنین با اشاره به اینکه در شبکه تعاون روستایی شهرستان خمین، ۱۱ شرکت 
تعاونی روستایی در قالب یک اتحادیه و ۶ شرکت تعاونی کشاورزی و۴ تعاونی تولید 
و یک تعاونی روستای زنان در حال فعالیت وارائه خدمات هستند افزود : درشبکه 
تعاون روستایی این شهرستان تعداد ۸ انبار به ظرفیت ۸ هزار تن و ۶ انبار دولتی 
به ظرفیت ۱۷۵۰ تن وجود دارد. رئیس تعاون روستایی شهرستان خمین در ادامه 
تکمیل غرفه های اتحادیه از اقدامات انجام شده تعاون روستایی شهرستان خمین 
عنوان کرد و بیان داشت : در حال حاضر تعداد ۱۹ باب غرفه به مساحت هزار و ۸۰ 
متر مربع در حال فعالیت هستند همچنین تجهیز ایستگاه جمع آوری شیر با تولید 
روزانه ۱۷ تن در دو نوبت صبح و عصر توســط شرکت دامداران و افزایش جایگاه 
پمپ بنزین و جایگاه توزیع گازوئیل را از اقدامات انجام شده توسط تعاونی روستایی 

شهرستان خمین بیان کرد.

پروژهافزایشظرفیتپسترستمآباد
باتوانمندیپیمانکارانبومیانجامشد

گروه شهرســتانها: مدیرعامل بــرق منطقه ای گیــلان در بازدید جمعی از 
رســانه های گیلان از پســت ۱۳۲.۲۰ کیلو ولتی رستم آباد گفت : برای افزایش 
ظرفیت بارگیری ، اصلاح افت ولتــاژ و جلوگیری از اعمال محدودیت، عملیات 
افزایش ظرفیت پســت ۱۳۲ به ۲۰ کیلوولت رســتم آباد شهرستان رودبار ، با 
افزایش ۱۶۶ درصدی ، از ۳۰ مگاولت آمپر به ۸۰ مگاولت آمپر افزایش یافت.مدیر 
عامل شرکت برق منطقه ای گیلان گفت: پروژه افزایش ظرفیت پست رستم آباد 
در راستای شناسایی ،امکان سنجی و ارائه الگو به منظور جابجایی تجهیزات در 
جهت بهره وری اقتصادی با موفقیت اجرا شــد.بهمن داراب زاده افزود: با اجرای 
این پروژه ، با کمک پیمانکاران بومی ۲ دستگاه ترانسفورماتور ۴۰ مگاولت آمپر، 
جایگزین ۲ دســتگاه ترانسفورماتور ۱۵ مگاولت آمپر موجود در پست شد.مدیر 
عامل شــرکت برق منطقه ای گیــلان گفت: این پروژه بــا توانمندی و ظرفیت 
پیمانکاران بومی انجام شد و با اجرای پروژه ،ظرفیت توان الکتریکی در این پست 
به میزان ۱۶۶ درصد افزایش یافت.گفتنی است که برای این پروژه با اعتباری در 
حدود ۵۳۰ میلیارد ریال هزینه شــد و پروژه طبق وعده ای که داده بودیم قبل 
از اوج بار سال جاری به بهره برداری رسید. در حاشیه بازدید خبرنگاران از پست 
۱۳۲.۲۰ کیلو ولتی رستم آباد رنجکش کارشناس انتقال بهره برداری برق منطقه 
ای گیلان و پرسنل این پست در جمع خبرنگاران قرار گرفتند. این پست سالها 
می تواند جوابگوی منطقه باشد و این پست تنها پست اختصاصی است که به علت 
وجود نیروگاه سد به ۱۳۲ کیلو ولت افزایش رسد.وی بهبود و تثبیت ولتاژ و عدم 
خاموشی را یکی از مهمترین کارکرد این پست خواند و گفت: اینجا با این حرکت 

ما شاهد رشد الکتریکی بودیم که برق منطقه را در حد mvi تامین می کند.

اخبار اراک

تلنگر

مدیــر ملی طرح حفاظت از تالاب های ایران گفت: ســند 
سه ســاله )۲۰۲۱-۲۰۲۴( پروژه بسط و توسعه مدیریت 
محیط زیست و معیشــت های پایدار در دریاچه ارومیه و 
تالاب های شادگان و بختگان در ادامه همکاری دولت ژاپن 
از طریق برنامه توسعه ملل متحد و جمهوری اسلامی ایران 
شکل گرفت و سومین سند مشترک ما با دولت ژاپن تحت 
عنوان پایدارسازی دستاوردها مبتنی بر استقرار کشاورزی 
پایداردر چهار اســتان  اســت.مهری اثنا عشری در گفت و 
گو با ایســنا افزود: سند سه ســاله )۲۰۲۱-۲۰۲۴( پروژه 
بســط و توســعه مدیریت محیط زیســت و معیشت های 
پایدار در دریاچه ارومیه و تالاب های شــادگان و بختگان 
در ادامه هفت ســال همکاری دولت ژاپن از طریق برنامه 
توســعه ملل متحد و جمهوری اسلامی ایران شکل گرفت 
و ســومین ســند مشــترک ما با دولت ژاپن تحت عنوان 
پایدارسازی دستاوردها مبتنی بر استقرار کشاورزی پایدار 
در اســتان های آذربایجان غربی،  آذربایجان شرقی، فارس 
و خوزســتان اســت. در کنار آن موضوع تنوع بخشــی به 
معیشــت های ســازگار با منابع تالابی در این چهار استان 
پیگیری می شــود علاوه بر آن به صورت مستمر برنامه های 

آموزش، ظرفیت سازی، مشــارکت و آگاهی رسانی هرساله 
اجرا می شود.

وی دربــاره چگونگی اســتفاده از ظرفیت هــای نهادهای 
داخلی و دولت ژاپن گفت: دولت ژاپن در این برنامه کاری 
تنها مشارکت مالی می کند. ما با دست اندرکاران ملی مانند 
سازمان حفاظت محیط زیســت و در سطح استان، ادارات 
کل حفاظت محیط  زیست و سازمان های جهاد کشاورزی 
به صورت مستقیم در ارتباط هستیم و همکاری ما با سازمان 
جهاد کشاورزی در قالب یک موافقتنامه و مشارکت آن ها 
در قالب پشتیبانی های فنی و بعضا مشارکت های غیرنقدی 
اســت.مدیر ملی طرح حفاظــت از تالاب های ایران اضافه 
کرد: در کنار شــرکای اصلی اجرایی با برخی دستگاه های 
دیگــر مانند اســتانداری ها، شــرکت های آب منطقه ای و 
بخش خصوصی از جمله شــرکت های خدمات کشاورزی  
و ســمن های محلی همکاری داریم. وی درباره مشکلات و 
موانع اجرای پروژه گفت: یکی از این مشــکلات کم بودن 
تعامل های بین بخشی است البته از سال های ابتدایی پروژه 
تا کنون این همکاری ها ارتقا پیدا کرده است. مساله دیگر 
این است که ما با جامعه محلی، کار و معیشت آن ها پروژه 

را پیش  می بریم. وقتی با کشاورز کار می کنیم، زمان بندی 
انجام کارو... باید با زمان بندی کشاورز مانند فصل کشت و 
بارندگی و.. تطبیق داده شود. تطبیق این موارد گاهی ما را 
با چالش مواجه می کند.اثنا عشــری درباره تاثیرات اجرای 
این پروژه اظهارکرد: پایش این پروژه بر اســاس داده های 
میدانی برداشت شــده توسط خود کشاورزان و تیم پایش 

طرح انجام می شود.
این داده ها به صراحت نشانگر کاهش مصرف آب در سطح 
مزرعــه و متعاقب آن کاهش مصرف برق برای پمپ چاه ها 
و نفر ســاعت کارگر در مزرعه است، در حالی که میزان و 
کیفیــت محصول تولیدی کاهش پیــدا نکرده و در برخی 
موارد افزایش نیز یافته اســت بنابراین باعث شــده به طور 
میانگیــن مصرف آب آبیاری در ســطح مزرعه ۲۷ درصد 

کاهش یابد. 
مدیــر ملی طرح حفاظت از تالاب هــای ایران تاکید کرد: 
اســتفاده از برخی نوآوری ها از جمله سیستم های آبیاری 
زیر ســطحی برای باغ های انگور باعث کاهش بیش از ۵۰ 
درصد مصرف آب آبیاری شده است. به طور مثال در شیوه 
ســنتی کشاورز طی هشت ساعت در  روز، دو بار در هفته 

پمپ آب را روشــن می کند، درحالی که با سیستم آبیاری 
زیرســطحی یک بار در هفته و چهار ســاعت پمپ آب را 
روشــن می کند که این رقم هم برای کشــاورز و هم برای 
سلامت حوضه آبریز عدد قابل توجهی است.وی با توضیح 
در خصوص یکی از تکنیک های اســتفاده شــده در مزارع 
اظهــار کرد: پیش از این نوع آبیاری مــزارع، غالبا غرقابی 
بود و در جوی ها آب زیادی برای آبیاری یک مزرعه جاری 
می شــد که درصد بسیاری از آن تبخیر می شد ولی اکنون 
آبیاری در بسیاری از مزارع پایلوت به صورت زیر سطحی و 
از طریق لوله هایی انجام می شود که آب را زیر سطح خاک 

حرکت می دهد. 
این کار باعث کاهش هدررفت آب می شــود و آب به ریشه 
گیاه می رســد. اثنا عشــری در پایان گفت: براساس سند 
فعلی که بین ســازمان حفاظت محیط  زیســت و برنامه 
توسعه ملل متحد به امضا رسیده است این پروژه تا فوریه 
۲۰۲۴ ادامه خواهد داشت.  امیدواریم که بتوانیم این پروژه 
را تــداوم دهیم و در سیاســتگذاری های کلان دولت این 
الگــو و روش را معرفی کنیم تا برنامه ریزی ملی در بخش 

کشاورزی به این سمت سوق پیدا کند.

همکاریایرانوژاپنبرایرونقمعیشتهایسازگاردردریاچهارومیهو۴استانتالابی

آگهیتجدیدمزایدهعمومی
شهرداری مهدیشهر در نظر دارد جهت اجرای پروژه 
جدولگذاری بلوار چیک چیک لوبار نسبت به فروش 
یک قطعه زمین با کاربری مســکونی، قطعه ششــم 
تفکیکی از پــلاک ثبتــی ۲۸۵۰/۱۰۶۰ در منطقه 
حدفاصل شــهرک شهدا و شــهرک فاطمیه جنب 
مســیل و با عنایت به موافقت نامه شماره ۴۵۸۲/۱ 
مورخ ۹۸/۱۱/۲۱ شــورای اســلامی شهر مهدیشهر 
اقدام نماید. از متقاضیان درخواســت می شود پس از 
تاریخ درج آگهی جهت اخذ اســناد مزایده به آدرس 

الکترونیکي سامانه ستاد ایران مراجعه نمایند.
)هزینه آگهی برعهده برنده مزایده می باشد(.

گروه شهرستانها - ناهید نقدی: محمد حسن الویری 
رئیــس شــورای شهرشــریفیه درمصاحبه بــا خبرنگارما 
اظهارداشــت: درســال ۱۴۰۱تقریبــا ۳۵میلیــارد برای 
شهرشــریفیه اختصاص داده شــد که ۲۲میلیارد آن برای 
رفــت و روب وهزینه های جاری و الباقی آن صرف کارهای  
عمرانی مناطق محروم وعام المنفعه شد.وی افزود: پروژه ها 
وکارهای حقوقی نیمه تمامی بود که سعی کردیم به اتمام 
برســانیم وتا جاییکــه میتوانیم پــروژه ای راتعریف نکنیم 
مگراینکه اقتضای محلی داشــته باشــد،مانند پل میرزای 
شیرازی که مواصله ی میرزای شیرازی شرقی وغربی است 
ویک قسمتی از رینگ شهری را تکمیل می کند وهمچنین 
رودخانه شــرقی که تقریبــا ۸ هزارنفرازاهالی شــریفیه با 
آن درگیربودند ســعی کردیم که ازوالفجر۲۴تا پل ولایت 
اتصال برقرارکنیم که مردم بتوانند ازخیابان شهید چمران 
بــه طرف پل ولایت و برعکس رفــت وآمد کنند وپلی هم 
که بــالای خیابان ولیعصــر برای میرزای شــیرازی انجام 
دادیم ادامه پل از شــرق به غرب است که مردم بتوانند به 

مدرسه وخانه بهداشت وشهرداری و..به راحتی تردد کنند 
و از ترافیک شهرکاســته و ساعتهای پیک شهری معظلات 
برای شــهروندان کاهش داده شود.شــورای شهرشریفیه 
گفت: با توجــه به اینکه هرروزهزینه هــای جاری افزایش 
می یابد واقدامات عمرانی به ســختی انجام میشود ولی ما 
خالصانه درجهت رفاه وخدمت رسانی به شهروندان شریفیه 
قدم درجهت آبادانی این شــهر می گذاریم.وی خاطرنشان 
کرد: دردوره ششــم تقریبا یک قســمتی ازمعابررا به اتمام 
رساندیم وامســال ادامه آن را دردســتورکارقراردادیم وبه 
شــهردارابلاغ کردیم تا دردوره ششم شــورا به طورمنظم 
معابروشوارع آسفالت شــود واین روند ادامه خواهد داشت. 
الویری درخصوص پروژه کتابخانه شریفیه یادآورشد: دراین 
پروژه به مدت دوســال اقدامی صورت نگرفته وازدورخارج 

شــده بود که ما با صرف ۵۰۰میلیون تومان اقدامات لازم 
را شــروع کردیم ودرمرحله سفت کاری قراردارد که انشالله 
امســال به اتمام خواهد رسید. درقسمت فرهنگی هدف ما 
این است که شــهروندان روحیه شاد داشته باشند ومنش 
همیشــه درصحنه،جهادی وانقلابی مردم شریف شریفیه 
حفظ ومحکمترشــود، بنابراین ســعی کرده ایم اعیاد ویا 
مراسمات مذهبی را با کمک نهادهای مربوطه بسیج وهیات 
امنا ودیگرعزیزان  که به عنوان بازوی شورا هستند  به نحو 
احسن اجرا کنیم.این مقام مسول عنوان کرد: سعی کردیم 
به تمام نقاط شهربه یک چشم نگاه کنیم وفقط به مناطق 
پرتردد و یا مرفه نشــین نپردازیم، لذا بیشترفعالیتهایمان 
را به حاشــیه های شهرسمت خیابانها وپیاده روهای خاکی 
سوق دادیم تا مشــکلات این مناطق را حل کنیم،بنابراین 

امیدواریم بتوانیم خدمت رسانی خوبی داشته باشیم.الویری 
اضافه کرد: دردوره ششــم سعی کرده ایم به تکمیل فضای 
سبزبپردازیم، لذا باهماهنگی فرمانداری واستانداری یکسری 
ازآنها انجام شد و تقریبا ۳قسمت ازفضای سبزدرحال تعیین 
تکلیف واجرا درمهاجرانی وقســمت جنوب شرقی شریفیه 
می باشد. ایشان گفت: مجوز زمینهای ۱۱هکتاری شهرداری 
شریفیه که قسمت جنوب شهرهست نیزامسال صادرخواهد 
شد. همچنین پارک بانوان تجهیزوتکمیل شده که قسمت 
ورزشــی وآموزشی آن انجام شود بانوان میتوانند ازخدمات 
بهتری اســتفاده کنند ودرنظرداریم قسمتی را برای بازی 
کودکان درپارک درست کنیم.شورای شهرشریفیه درادامه 
تصریح کرد: متاســفانه خیابانهای شریفیه محلی طراحی 
شــده اند وخیلی ازخیابانها به هم اتصــال ندارد، لذا اگرپل 
میرزای شیرازی زده شود ورودخانه شرقی به غربی متصل 
گردد انشــالله مشــکل حمل ونقل به راحتی حل خواهد 
شد.محمدحســن الویری خبرداد: ۳ون خریداری شده که 

انشالله به زودی به خط قزوین-شریفیه اضافه می شود. 

رئیسشورایشهرشریفیه:

سعیکردیمبهتمامنقاطشهربهیکچشمنگاهکنیم

اعلام مفقودی 
بدینوســیله به اطلاع می رســاند برگــه کمپانی و 
ســند خودرو کامیونت کمپرســی زامیاد با شماره 
شاســی NAZPL۱۴۰BK۰۵۴۷۷۷۸  متعلــق 
 به شــعبان خدابنده مفقــود گردیــده و از درجه 

اعتبار ساقط است.


